
Σωτήρης Μαγόπουλος

Τον κίνδυνο να χαθεί για τη Θεσσαλονίκη το «τρέ-
νο της ανάπτυξης» αν δεν υπάρχει συστράτευση 
όλων των φορέων, υπογραμμίζει στη συνέντευξή 
του στο «Τεχνογράφημα» ο πρόεδρος του Βιοτε-
χνικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης, κ. Σωτήρης 
Μαγόπουλος. Υπογραμμίζει ότι ο Οργανισμός 
Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελματιών δεν πέτυ-
χε τους στόχους για τους οποίους δημιουργήθηκε 
και επιπλέον σε αυτόν μεταφέρθηκαν ελλείμματα 
κι όχι ταμειακά αποθέματα με αποτέλεσμα τους 
τελευταίους μήνες να παρατηρηθούν προβλήματα 
ρευστότητας. Θεωρεί τους βιοτέχνες ένα «πολύτι-
μο κρίκο» για την ανάδειξη της Θεσσαλονίκης του 
21ου αιώνα και τάσσεται υπέρ της προσέλκυσης 
ιδιωτικών κεφαλαίων στο λιμάνι της Θεσσαλονί-
κης. Ο πρόεδρος του ΒΕΘ εκτιμά ότι έχει περιορι-
στεί η «αιμορραγία» των βιοτεχνικών μονάδων στις 
γειτονικές Βαλκανικές χώρες, την οποία απέδωσε 
σε διάφορα κίνητρα ή αντικίνητρα και στην έλλει-
ψη υποδομών. Επίσης, αναφέρθηκε στην ανάγκη 
να βελτιώσουν οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις την 
ανταγωνιστικότητά τους και ζήτησε την εφαρμογή 
περισσότερων μέτρων πολιτικής για την ενίσχυσή 
τους. Τέλος, έκανε ιδιαίτερη αναφορά στο «στρα-
τηγείο των Βιοτεχνών», το οποίο αναμένεται να 
ενταχθεί σε αναπτυξιακό πρόγραμμα.
  
■ Πολλές και ισχυρές βιοτεχνικές μονάδες 
αποχώρησαν από τη Θεσσαλονίκη στις αρχές τις 
δεκαετίας του ’90. Οφείλονταν μόνο στην έλλει-
ψη υποδομών;
Η έλλειψη υποδομών είναι ένας κρίσιμος παράγο-
ντας αλλά θα έλεγα όχι απαραίτητα ο καθοριστικός 
για την αποχώρηση επιχειρήσεων από τη Θεσσα-
λονίκη. Σειρά άλλων κινήτρων ή αντικινήτρων 
όπως το φθηνό εργατικό κόστος των γειτονικών 
μας χωρών, η παρουσία αυξημένων φορολογικών 
κινήτρων στις χώρες αυτές και η δυσμενής εγ-
χώρια οικονομική συγκυρία, οδήγησαν πράγματι 
σημαντικό αριθμό επιχειρήσεων, στην εφαρμογή 
της λεγόμενης «παθητικής τελειοποίησης» της 
μετεγκατάστασης δηλαδή μέρους ή ολόκληρης 
της παραγωγικής τους δραστηριότητας σε χώρες 
των Βαλκανίων. Σ αυτό βεβαίως συνετέλεσαν 

και τα «κίνητρα» του ελληνικού κράτους μέσω 
του ΕΣΟΑΒ τα οποία ενθάρρυναν –θα έλεγα- την 
προοπτική αυτή. Η τάση αυτή μετά από 20 σχεδόν 
χρόνια φαίνεται να έχει σταματήσει και αποδει-
κνύεται από τη συνεχή αύξηση του αριθμού των 
μ.μ.ε στα μητρώα του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου 
Θεσσαλονίκης τα τελευταία χρόνια.

■ Η παραχώρηση του Σταθμού Εμπορευματοκι-
βωτίων του ΟΛΘ θα βοηθήσει στην ανάπτυξη των 
υπηρεσιών του λιμανιού;
Η ανάπτυξη του λιμένα της Θεσσαλονίκης, η αύ-
ξηση των οδικών και σιδηροδρομικών διασυνδέ-
σεων και η ενίσχυση των αεροπορικών συνδέσε-
ων αποτελούν βασικές προϋποθέσεις περαιτέρω 
ανάπτυξης της πόλης και της Βορείου Ελλάδος 
γενικότερα. 
Ειδικότερα σε ότι αφορά το ρόλο του λιμένα της 
Θεσσαλονίκης το Βιοτεχνικό Επιμελητήριο Θεσ-
σαλονίκης θεωρεί ότι  η διαμετακομιστική αγορά 
είναι η σπουδαιότερη δυνητική για το λιμάνι και 
η ανάπτυξή της θα βοηθήσει και την ίδια τη Θεσ-
σαλονίκη, μέσα από την αύξηση των θέσεων ερ-
γασίας, τη δημιουργία “κοινότητας” επιχειρήσεων 
προσφοράς υπηρεσιών, μεταφοράς, αποθήκευ-
σης και διανομής. 
Λαμβάνοντας δε υπόψη τις εκτιμήσεις της διοίκη-
σης του ΟΛΘ ότι το λιμάνι της Θεσσαλονίκης έχει 
τη δυνατότητα να υπερτριπλασιάσει τα εμπορευ-
ματοκιβώτια που διακινούνται μέσω αυτού μέχρι 
το 2020, θεωρούμε ότι αποτελεί μονόδρομο η 
προσέλκυση ιδιωτικών κεφαλαίων στο λιμάνι για 
την υλοποίηση επενδύσεων υψηλού κόστους. Τέ-
λος θεωρούμε ότι θα πρέπει να διασφαλισθούν 
πλήρως τα δικαιώματα των εργαζομένων στον 
ΟΛΘ, ταυτόχρονα όμως ο επιχειρηματικός κό-
σμος της περιοχής δε θα πρέπει να είναι όμηρος 
συντεχνιακών συμφερόντων με την παρεμπόδιση 
του ομαλού εφοδιασμού των επιχειρήσεων της 
Θεσσαλονίκης και της ευρύτερης περιοχής.

■ Πριν λίγα χρόνια υπήρξε ενοποίηση των 
ασφαλιστικών ταμείων στο δικό σας χώρο. Ήταν 
αποτελεσματική;
Με το προεδρικό διάταγμα 154/4-8-06 β καταργή-
θηκαν τα ταμεία ΤΕΒΕ – ΤΑΕ –ΤΣΑ από 01/01/2007 
και τέθηκε σε λειτουργία ο Οργανισμός Ασφάλι-
σης Ελευθέρων Επαγγελματιών (ΟΑΕΕ) που τελεί 
υπό την εποπτεία του υπουργείου Απασχόλησης 
και Κοινωνικής Προστασίας,  
Είχαμε τεθεί εξ αρχής υπερ της ενοποίησης των 

Αναγκαία η συστράτευση των φορέων της πόλης

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ταμείων με το σκεπτικό ότι θα έπρεπε να απο-
φευχθούν πάσει θυσία οι σπατάλες πού συνήθως 
στη χώρα μας συνοδεύουν τις πολλές επιτροπές 
τα συμβούλια τις συνεδριάσεις  κλπ. Η ενοποίηση 
θεωρούμε ότι μέχρι στιγμής είναι σχετικά ικανο-
ποιητική χωρίς ωστόσο να έχει επιτύχει σε τους 
στόχους για τους οποίος δημιουργήθηκε. 
Ο διοικητής του ΟΑΕΕ, Κωνσταντίνος Κοντός, 
έχει επισημάνει   αρκετές φορές   τις οικονομικές 
δυσκολίες του φορέα, καθώς στον ΟΑΕΕ μετα-
φέρθηκαν τελικά ελλείμματα, αλλά όχι ταμειακά 
αποθέματα, όπως σημειώνει  και τους τελευταί-
ους μήνες παρατηρήθηκαν προβλήματα ρευστό-
τητας στον ΟΑΕΕ, γεγονός που οδήγησε το ταμείο 
στη ρευστοποίηση ομολόγων και μετοχών για την 
πληρωμή των συντάξεων.
Εμείς ζητούμε από το κράτος να τηρήσει όσα είχε 
υποσχεθεί η ηγεσία του υπουργείου Απασχόλη-
σης για τη βιωσιμότητα και την κάλυψη από τον 
κρατικό προϋπολογισμό των όποιων ελλειμμάτων 
προκύψουν στον ενοποιημένο Οργανισμό Ασφάλι-
σης Ελεύθερων Επαγγελματιών.

■ Ποιες ενέργειες περιμένετε από την Πολιτεία 
για την αποτελεσματική στήριξη των μικρομε-
σαίων επιχειρήσεων; 
Το μέλλον των βιοτεχνών του νομού Θεσσαλονί-
κης είναι άμεσα συνυφασμένο αφενός μεν με τη 
βελτίωση του επιχειρηματικού κλίματος και την 
επίλυση σειράς προβλημάτων πού ταλανίζουν 
τις μ.μ.ε ( προσαρμογή του δημόσιου τομέα προς 
την κατεύθυνση της μείωσης της γραφειοκρατί-
ας, της πολυνομίας και της αδιαφάνειας και της 
απλοποίησης διαδικασιών, καθώς επίσης και στη 
σωστή και πλήρη εφαρμογή της υπάρχουσας νο-
μοθεσίας) και αφετέρου δε με την ενίσχυση του 
εξαγωγικού τους προσανατολισμού και την κα-
θιέρωση καινοτόμων δράσεων σε όλο το φάσμα 
της παραγωγικής τους διαδικασίας .Είναι σαφές 
ότι χρειάζεται η συνέχιση των προσπαθειών της 
πολιτείας για τη λήψη περισσότερων θετικών μέ-
τρων για την επιχειρηματικότητα.  Η πάταξη της 
γραφειοκρατίας στη διαδικασία ίδρυσης νέων 
επιχειρήσεων και στη διαδικασία αδειοδότησης 
των επιχειρήσεων, η καθιέρωση του Γενικού 
Εμπορικού Μητρώου από 1 Ιουλίου 2008, το νέο 
πτωχευτικό δίκαιο, η σταδιακή μείωση των φορο-
λογικών συντελεστών εταιρικών επιχειρήσεων, η 
αντιμετώπιση της φοροδιαφυγής, η τροποποίηση 
της λειτουργίας των ανωνύμων εταιριών, η απο-
τελεσματική λειτουργία του ΤΕΜΠΜΕ και άλλα 
επιτυχημένα μέτρα, βοήθησαν τις επιχειρήσεις 
στον καθημερινό αγώνα της επιβίωσης, αλλά δεν 
είναι αρκετά, καθώς οι Μ.Μ.Ε. καλούνται να βελ-
τιώσουν την ανταγωνιστικότητά τους προκειμένου 
να ανταπεξέλθουν στο δυναμικό ανταγωνισμό. Για 

■ Άγγελος Αγγελίδης  

Θεωρούμε ότι αποτελεί 
μονόδρομο η προσέλκυ-
ση ιδιωτικών κεφαλαί-
ων στο λιμάνι για την 
υλοποίηση επενδύσεων 
υψηλού κόστους

Η ενοποίηση (των ταμεί-
ων) δεν έχει πετύχει τους 
στόχους για τους οποίους 
δημιουργήθηκε […] 
Μεταφέρθηκαν τελικά 
ελλείμματα, αλλά όχι 
ταμειακά αποθέματα

Είναι κατάλληλες οι 
συνθήκες για δημιουργία 
ενός κοινού μετώπου, 
το οποίο θα μπορεί με 
αυξημένη δύναμη και δυ-
ναμική να θέσει εξ αρχής 
επί τάπητος όλα τα ση-
μαντικά προβλήματα πού 
ταλανίζουν τον κάτοικο 
και τον επιχειρηματία της 
Θεσσαλονίκης
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Η Θεσσαλονίκη έχει 
ανάγκη από ένα νέο 
εκθεσιακό κέντρο, που 
θα μπορεί να ανταπο-
κριθεί με αξιώσεις στις 
ανάγκες των εκθετών και 
επισκεπτών

Ο επιχειρηματικός 
κόσμος πρέπει να 
τηρεί τις διατάξεις περί 
προστασίας περιβάλλο-
ντος δημιουργώντας τις 
απαραίτητες υποδομές 
για την επεξεργασία 
λυμάτων, ιδιαίτερα για 
όσες δραστηριοποιούνται 
στην Κορώνεια
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να αντιμετωπίσουν οι Μ.Μ.Ε. τις σύγχρονες προ-
κλήσεις, επιβάλλεται ο σχεδιασμός και εφαρμογή 
περισσότερων μέτρων πολιτικής για την ενίσχυση 
της ανταγωνιστικότητάς τους, για τη δυνατότητά 
τους να αξιοποιήσουν τις νέες τεχνολογίες για την 
οικονομία της γνώσης.

■ Υπάρχει συνεργασία με άλλους φορείς της 
Θεσσαλονίκης και μπορεί να δημιουργηθεί ένα 
κοινό διεκδικητικό «μέτωπο» σε τοπικό επίπε-
δο;
Η δημιουργία ενός κοινού διεκδικητικού μετώπου 
όπως το περιγράφετε αποτελεί κατά την προσω-
πική μου άποψη μία sine qua non προϋπόθεση 
κατά αρχήν καταγραφής και κατά δεύτερον προ-
ώθησης των πραγματικών αιτημάτων της Θεσ-
σαλονίκης τα οποία αγγίζουν όλο το φάσμα της 
οικονομικής ζωής της πόλης μας αλλά και του 
ευρύτερου γεωγραφικού χώρου.
Είμαστε υπερ κάθε πρότασης η πρωτοβουλίας  
για άμεση συστράτευση και συνεννόηση όλων των 
κοινωνικών εταίρων –εργοδοτών και εργαζομέ-
νων- στα μεγάλα ζητήματα της μελλοντικής πο-
ρείας της Θεσσαλονίκης σε ρεαλιστική βάση και 
χωρίς επιφάσεις διαλόγου, καθώς εκτιμούμε ότι 
σε αντίθετη περίπτωση, θα χάσουμε όλοι μαζί το 
τρένο της ανάπτυξης.
Σήμερα θεωρώ ότι είναι πλέον κατάλληλες οι 
συνθήκες για δημιουργία ενός κοινού μετώπου 
το οποίο θα μπορεί με αυξημένη δύναμη και 
δυναμική να θέσει εξ αρχής επί τάπητος όλα τα 
σημαντικά προβλήματα πού ταλανίζουν τον κά-
τοικο και τον επιχειρηματία της Θεσσαλονίκης 
εκτός πολιτικών σκοπιμοτήτων, καθώς ο στόχος 
είναι ένας και είναι σαφής. Η μελλοντική ανάπτυ-
ξη της πόλης και της ευρύτερης περιοχής όπου 
ζούμε και αναπτύσσουμε τις επιχειρηματικές μας 
δραστηριότητες. Το παρελθόν έχει αποδείξει ότι η 
αποσπασματικότητα διεκδικήσεων και αιτημάτων 
έφερε μακροχρόνιες καθυστερήσεις στην λήψη 
αποφάσεων και στην υλοποίηση σημαντικών έρ-
γων υποδομής (μετρό ,υποθαλάσσια κλπ.).

■ Σε τι θα μπορούσαν οι βιοτέχνες να είναι χρή-
σιμοι στην ανάδειξη της Θεσσαλονίκης του 21ου 
αιώνα;
Θεωρώντας ότι η μεγάλη προσπάθεια, που γίνεται 
τα τελευταία χρόνια, για την ανάδειξή της Θεσ-
σαλονίκης σε “πόλη της καινοτομίας”. μπορεί να 
εξελιχθεί σε χρυσή ευκαιρία οι βιοτέχνες μπο-
ρούν να αποτελέσουν ένα  πολύτιμο «κρίκο» της 
προσπάθειας αυτής. 
Η διεθνής σύνδεση της Θεσσαλονίκης με την 
έννοια της καινοτομίας δημιουργεί σταδιακά ένα 
αξιόλογο “ενεργητικό”, αφού διαμορφώνει δυ-

νατότητες για μεγαλύτερη προβολή της πόλης 
διεθνώς, αλλά και για προσέλκυση περισσότερων 
επιχειρηματικών κεφαλαίων στην περιοχή.
Εκτός, όμως, από την καινοτομία, η Μακεδο-
νία μπορεί να απολαύσει αυξημένα έσοδα από 
τον τουρισμό, αν κατορθώσει να δημιουργήσει 
αναγνωρίσιμη “ταυτότητα” στο εξωτερικό, ως η 
γεωγραφική αφετηρία πασίγνωστων ιστορικών 
προσωπικοτήτων.

■ Ποιος είναι ο στόχος και πότε θα ξεκινήσει τη 
λειτουργία του το «στρατηγείο των Βιοτεχνών»;
Το στρατηγείο των βιοτεχνών αποτελεί τη σημα-
ντικότερη στιγμή στη νεώτερη ιστορία του Βιοτε-
χνικού Επιμελητηρίου Θεσσαλονίκης. Πρόκειται 
για ένα έργο πνοής, προϋπολογισμού άνω των 5 
εκ. Ευρώ, το οποίο αφορά τους εν δυνάμει αλλά 
και μελλοντικούς μικρομεσαίους επιχειρηματίες 
της ευρύτερης περιοχής της Θεσσαλονίκης και θα 
δώσει νέα ώθηση και προβολή των επιχειρηματι-
κών κινήσεών τους.
Σκοπός της αγοράς του οικοπέδου είναι η ανοι-
κοδόμηση, αξιοποίηση και εκμετάλλευση ενός 
βιοτεχνικού χώρου  πολλαπλών χρήσεων όπως 
συνεδριακοί χώροι, αίθουσες συνεδριάσεων, εκ-
δηλώσεων, προβολής δραστηριοτήτων,  μουσείο 
βιοτεχνίας, χώροι επιχειρηματικών συναντήσεων 
κλπ. Εξετάζεται ακόμη το ενδεχόμενο κατασκευ-
ής ξενοδοχειακής μονάδας, χώρων εστίασης κλπ. 
Η χρηματοδότηση του έργου θα γίνει με συνδυα-
σμό Ιδίων Κεφαλαίων, Επιδότησης μέσω του Ανα-
πτυξιακού Νόμου Ν.3299/2004 και Τραπεζικού 
Δανεισμού. Η επιδότηση βάσει του Αναπτυξια-
κού Νόμου Ν.3299/2004 ανέρχεται στο 30% του 
προϋπολογισμού του έργου. Η ίδια συμμετοχή θα 
ανέλθει στο 25% του προϋπολογισμού. Το υπόλοι-
πο του κόστους της επένδυσης θα καλυφθεί με 
μακροπρόθεσμο Τραπεζικό Δανεισμό. Έχει ολο-
κληρωθεί  η εκπόνηση των σχετικών μελετών και 
αναμένουμε την ένταξη του σε αναπτυξιακά προ-
γράμματα προκειμένου η υλοποίηση του έργου να 
ξεκινήσει  άμεσα.

■ Το εκθεσιακό κέντρο πρέπει να είναι εκτός 
του αστικού ιστού;
Θεωρούμε ότι η Θεσσαλονίκη έχει ανάγκη από 
ένα νέο εκθεσιακό κέντρο, που θα μπορεί να 
ανταποκριθεί με αξιώσεις στις ανάγκες των εκ-
θετών και επισκεπτών. 
Είναι απολύτως κατανοητό ότι οι σημερινές υπο-

δομές της ΔΕΘ αλλά και του κέντρου της πόλης  
γενικότερα  δεν επαρκούν για τη διοργάνωση εκ-
θεσιακών εκδηλώσεων διεθνούς και παγκόσμιου 
θα έλαχα χαρακτήρα και διαστάσεων. 
Η επενδυτική κινητικότητα στις εκθεσιακές υπο-
δομές των γειτονικών μας κρατών, όπως η Βουλ-
γαρία και η Τουρκία, αλλά και εντός συνόρων, και 
συγκεκριμένα στην Αθήνα, εντατικοποιείται και 
απειλεί να στερήσει από την πόλη προνόμια που 
κέρδισε μέσα από χρόνια εκθεσιακής εμπειρίας 
και δράσεων. “Σήμερα που έργα υποδομών, όπως 
το Μετρό και οι παρεμβάσεις στο λιμάνι, προχω-
ρούν, είναι ευκαιρία για τον εκσυγχρονισμό του 
εκθεσιακού κέντρου, είτε αυτό παραμείνει στο 
κέντρο της πόλης είτε περιφερειακά. 

■ Τι θεωρείτε ότι πρέπει να πράξει ο επιχειρη-
ματικός κόσμος για τη σωτηρία της Κορώνειας 
και την αποτροπή επανάληψης του δυσάρεστου 
φαινομένου;
Ο επιχειρηματικός κόσμος πρέπει κατ’ αρχήν να 
τηρεί ευλαβικά τις διατάξεις περί προστασίας 
περιβάλλοντος δημιουργώντας τις απαραίτητες 
υποδομές (βιολογικούς καθαρισμούς) για την 
επεξεργασία λυμάτων πού επιβαρύνουν το πε-
ριβάλλον στο πλαίσιο μίας αυξημένης εταιρικής 
κοινωνικής ευθύνης ιδιαίτερα για όσες δραστηρι-
οποιούνται στην πολύπαθη αυτή περιοχή και ιδι-
αίτερα σήμερα που η στάθμη της Κορώνειας έχει 
μειωθεί δραματικά, καθώς έχει πέσει κάτω από 
το 1,5 μ. Οι επιχειρήσεις δεν είναι ξένα σώμα-
τα, άρα υπάρχουν, λειτουργούν και εξελίσσονται 
και αυτές μέσα στην κοινωνία. Μέσα λοιπόν στο 
πλαίσιο αυτό η εταιρική κοινωνική ευθύνη οφεί-
λει να περιλαμβάνει τη διάθεση μιας εταιρίας να 
επιστρέψει στην κοινωνία μέρος της προστιθέμε-
νης αξίας που έχει αποκομίσει με κύριο στόχο  να 
αποτελέσει ένα σημαντικό μέρος της παγκόσμιας 
προσπάθειας για την τήρηση των περιβαλλοντι-
κών όρων λειτουργίας των επιχειρήσεων και την 
προστασία του επιβαρυμένου περιβάλλοντος. Και 
προϋπόθεση για την επιτυχία είναι η διάχυση αυ-
τής της νοοτροπίας στο σύνολο των ανθρώπων της 
επιχείρησης.
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